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Lloc:    Sala d’actes de la FELIB 

Inici:   12.05 h 

Finalització :  13.00h 

 

Assistents 

Joan Carles Verd Cirer, batle de Sencelles i president de la FELIB 

Alfonso Luis Rodríguez Badal, batle de Calvià i vicepresident primer  

Vicent Marí Torres, batle de Santa Eulària del Riu i vicepresident segon  

Contxa Juanola Pons, batlessa de Maó i vicepresidenta tercera  

Domingo Bonnin Daniel, en representació d’Antoni Mir Llabrés, batle d’Alcúdia i vocal 

Maria Antònia Mulet Vich, batlessa d’Algaida i vocal 

Liniu Siquier Capó, batlessa de Búger i vocal 

Sebastià Sagreras Ballester, batle de Campos i vocal 

Rafel Fernández Mallol, batle de Capdepera i vocal 

Andreu Isern Pol, batle de Consell i vocal 

Antoni Salas Roca, batle de Costitx i vocal 

Ildefonso Molina Jiménez, en representació de Rafel Ruíz González, batle d’Eivissa i vocal 

Maria Ramon Salas, batlessa d’Esporles 

Antoni Aguiló Amengual, batle de Fornalutx 

Antoni Bennásar Pol, batle de Lloret de Vistalegre i vocal 

Bartomeu Moyà Ferragut, batle de Lloseta i vocal 

Cristina Capó Santandreu, en representació de Miquel Oliver Gomila, batle de Manacor i vocal 

Guillem Villalonga Ramonell, batle de Mancor de la Vall i vocal 

Gabriel Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i vocal 

Biel Ferragut Mir, batle de Sa Pobla i vocal 

Joan Josep Ferrer Martínez, batle de Sant Antoni de Portmany i vocal 
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Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal 

Josep Marí Ribas, batle de Sant Josep i vocal 

Llorenç Carretero Tudurí, regidor de l’Ajuntament de Sant Lluis i vocal 

Joan Rotger Seguí, batle de Selva i vocal 

Neus Serra Cañellas, secretària general FELIB 

 

Absents 

Misericòrdia Sugrañes Barenys, batlessa d’Alaior i vocal 

Magdalena Solivellas Mairata, batlessa de Campanet i vocal 

Francisco J. Ametller Pons, batle d’Es Mercadal i vocal 

Josep Carreras Coll, batle de Ferreries i vocal 

Jaume Ferrer Ribas, president del Consell Insular de Formentera i vocal 

Llorenç Galmés Verger, batle de Santanyí i vocal 
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Us convocam a la reunió del Consell Executiu que tindrà lloc a Palma, divendres, 2 d’octubre de 

2015, a les 12.00 hores, a la seu de la FELIB , carrer del General Riera, 111, de Palma, d’acord amb 

l’ordre del dia següent: 

 

 

 

• Nomenaments membres comissions externes de la FELIB 

• Informe de presidència 

• Precs i preguntes 

 
 
 
 
 
 
                                                                          

 

Joan Carles Verd Cirer 

President FELIB 
 

Palma, 25 de setembre de 2015 

 
 

 

131/2015 

25/09/2015 
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Desenvolupament de la sessió  

El president dóna la benvinguda a tots els assistents a la primera reunió del Consell Executiu de la 

d’aquesta legislatura. 

 

1. Nomenaments membres comissions externes de la FE LIB 

El president informa que els representants a les comissions externes i als consells executius de la 

FELIB tenen una retribució econòmica per assistència, i per tenir les dades fiscals de cada assistent 

han de tornar emplenat el document que trobaran dins la carpeta que se’ls ha repartit. 

Alhora informa que dins la carpeta també trobaran una llista amb totes les comissions externes on hi 

hauria d’haver representació de la Federació. Comenta que a la Comissió de Coordinació 

Aeroportuària ja s’han seleccionat els titulars pensant que són els municipis amb  aeroport  els més 

afectats, però estan disponibles els suplents.  

Pel que fa a la Comissió de l’Agència de Disciplina Urbanística comenta que hi ha d’haver cinc 

representants i proposa nomenar-ne un per cada partit polític representat. 

Quant a la resta de comissions, demana que cada ajuntament cerqui un representant adient i faci 

arribar, la setmana que ve, les propostes al correu electrònic de la FELIB.  

 

2. Informe de Presidència 

El president informa que ha anomenat la senyora Caterina Neus Serra Cañellas, regidora de 

l’Ajuntament de Marratxí, com a secretària general de la FELIB. Comenta que serà ella qui assumirà 

les tasques de gestió i de direcció de la FELIB, per a impulsar les directrius generals durant aquests 

quatre anys. Assenyala que la secretària general tindrà dedicació exclusiva, amb una retribució 

inferior en un 10% a la percebuda pels batles dels municipis més petits, amb menys de 6.000 

habitants, subvencionats pel Govern de les Illes Balears. 

Tot seguit exposa les directrius que es volen desenvolupar durant aquests quatre anys insistint que 

donarà més representació a la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears: 

1- Potenciar els serveis d’assessoria jurídica i econòmica, assumint àrees de treball més enllà 

de l’assessoria, amb l’elaboració de informes jurídics sobre decrets que afectin els 

ajuntaments; participar en seminaris i jornades formatives amb els tècnics municipals, i crear 

butlletins periòdics sobre temes que afectin els ajuntaments. 

2- Fins ara la FELIB ha fet molta feina quant a la formació de tècnics i funcionaris dels 

ajuntaments, però l’actualitat demana formació per als regidors municipals. Comenta que 
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l’Associació Catalana de Municipis té una gran oferta de formació i, al seu parer, és aquest el 

model a seguir. 

3- Central de compres: la intenció és que la FELIB pugui negociar subministraments genèrics 

amb les millors condicions i poder-los oferir als ajuntaments. 

4- Invertir en les comunicacions internes i externes, mitjançant butlletins periòdics interns als 

ajuntaments i també donar a conèixer la FELIB a la ciutadania, perquè es pugin valorar les 

tasques que es fan des de la Federació. 

5- Crear comissions internes per a poder tractar totes les qüestions que afecten els municipis. 

 

Comenta que aquestes són les propostes de treball per a tenir una Federació amb més 

representació. 

 

Tot seguit, demana que els assistents plantegin qüestions que afectin tots els ajuntaments i que la 

FELIB hagi de tractar amb les conselleries ─com ara la que exposà el senyor Antoni Mir, batle 

d’Alcúdia, sobre el romanent de tresoreria─ i comenta que haurien de ser més accessibles als 

ajuntaments, o el tema de formar noves promocions de policies locals.  

 

El senyor Moyà, batle de Lloseta, comenta que l’Ajuntament de Lloseta té dificultats per a contactar 

amb la Conselleria de Salut del Govern de les Illes Balears per a tractar la problemàtica dels aires 

condicionats del centre de salut. I també les dificultats amb la Conselleria de Medi Ambient per 

parlar de la neteja de torrents i de recursos hídrics, i demana que aquestes gestions es resolguin 

des de la FELIB. 

 

El president contesta que, en referència a l’Ib-Salut, cada municipi té un conveni signat i poden ser 

molt diferents. S’haurien d’elaborar convenis clars i iguals per a tots els municipis. Afegeix que sobre  

la neteja de torrents tingué una reunió amb la Conselleria de Medi Ambient del Govern de les Illes 

Balears, en la qual explicaren que hi ha una planificació amb dues partides pressupostàries: la 

primera, per a la neteja general i que afecta els municipis de costa, i, la segona, més petita, per a 

actuacions puntuals d’urgència. Proposa que la FELIB reculli totes les demandes de neteja de 

torrents i fer-les arribar, l’any que ve, a la Conselleria. 

 

Pren la paraula el senyor Marí, batle de Sant Jaon de Labritja, i comenta que es podria demanar 

que hi hagués representació d’Eivissa a la comissió externa de ponència tècnica de patrimoni, com 
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passa a la Comissió Balear de l’Aigua, on considera adient que hi hagi un representant de cada illa, 

atès que els problemes són molt diferents. 

 

El senyor Marí, batle de Sant Josep de la Talaia, es mostra d’acord amb el que acaba d’exposar el 

batle de Sant Joan de Labritja, i demana si aquests nomenaments són a part dels que ja han 

nomenat els ajuntaments. El president contesta que sí, que es pot donar el cas que els ajuntaments 

tinguin representació en alguna comissió externa i, alhora, se sol·licita el nomenament en 

representació de la FELIB. 

 

Continua el senyor Marí i diu que hi ha una normativa estatal que limita els ajuntaments, i que s’ha 

de fer una tasca conjunta amb la Federació Espanyola de Municipis i Províncies (FEMP). A més a 

més, afirma que s’ha d’analitzar el tema legislatiu quant a l’ordenació del territori, perquè la 

modificació legislativa pot anul·lar la tasca que s’ha fet fins ara.  

 

Pren la paraula la senyora Juanola, batlessa de Maó, i assenyala que la modificació legislativa 

constant, quant a l’ordenació del territori, col·lapsa el Departament Urbanístic de l’Ajuntament, i 

dificulta un servei àgil i coherent amb el ciutadà. Afegeix que si els ajuntaments de Mallorca tenen 

dificultats per a establir contactes directes amb les conselleries, les illes menors, pel simple fet de la  

insularitat, encara en tenen més.  

 

A continuació, pren la paraula el senyor Rodríguez, batle de Calvià, per a informar que, pel que fa la 

Llei turística, considera que limita la decisió del disseny municipal. Comenta que els municipis més 

turístics tenen molta pressió de projectes d’inversió d’instal·lacions hoteleres, i caldria que es 

demanàs el parer als municipis, que són els que coneixen el territori i les seves necessitats. 

Demana que la FELIB faci que se’ns tingui en compte a l‘hora de prendre desicions sobre el 

municipi.  

 

Tot seguit, el senyor Marí, batle de Santa Eulària del Riu, exposa els problemes derivats de les 

grans empreses de lloguer de vehicles que treballen a les Illes durant la temporada turística i que no 

tributen als nostres municipis en concepte d’Inspecció de Vehicles de Tracció Mecànica. Per això, 

creu que la FELIB podria organitzar una reunió amb cada una d’aquestes empreses i se’ls comenti 

la necessitat de matricular aquests vehicles al municipi on fan feina. El president demana si es 
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tenen identificades aquestes empreses, i que es faci arribar a la FELIB una llista per a poder 

convocar-les.  

 

El senyor Carretero, regidor de l’Ajuntament de Sant Lluís, reivindica l’exempció en el pagament de 

l’IVA en els projectes municipals, encara que s’ha de saber com ho han fet els altres ajuntaments, i 

que per tant s’ha de transmetre la reivindicació a la FEMP. 

 

També comenta que en legislatures anteriors s’ha fet molt bona feina a les conselleries, com ara el 

conveni signat amb la Conselleria d’Educació i Universitat, i que creu que també es féu feina amb la 

Conselleria de Salut. Exposa que, pel que fa al tema d’ordenació del territori, des de l’any 1997 hi 

ha hagut una diversitat de normatives urbanístiques municipals, la qual cosa dificulta que les 

normatives urbanístiques municipals s’adaptin als plans territorials insulars.  

 

El president explica que a l’Assemblea de Batles, del dia 30 de setembre, es va comentar que el 

Consell de Mallorca havia destinat un milió d’euros en subvencions per a adaptar la normativa dels 

ajuntaments, i només cinc ajuntaments s’havien adaptat.  

 

El senyor Marí, batle de Sant Josep de sa Talaia, comenta que és el Parlament de les Illes Balears 

qui legisla, però s’ha de tenir en compte que són els ajuntaments els que després han d’aplicar 

aquesta normativa, i els que reben de forma directa els ciutadans.  

 

El senyor Marí, batle de Santa Eulària des Riu, exposa que en un període de quatre anys no es pot 

modificar un pla urbanístic adaptat a les necessitats reals, i això provoca que els ajuntaments deixin 

d’exercir les competències que els són pròpies.  

 

Pren la paraula el senyor Sagreras, batle de Campos, i comenta el problema derivat de la normativa 

que condiciona l’aparcament i l’accés a determinades platges, qüestió que afecta molts municipis de 

les illes.  

 

El president proposa constituir una comissió interna formada per tots els municipis que pateixin 

aquest problema i que vulguin treballar de manera conjunta per a trobar una solució global. La 

proposta s’aprova per unanimitat.  
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El senyor Bonnin, regidor de l’Ajuntament d’Alcúdia, exposa la necessitat que la FELIB demani que 

s’escoltin i es tinguin en compte els municipis abans de fer qualsevol modificació de la regulació, i 

mantenir la determinació de no permetre trepitjar les competències municipals.  

 

 

 

El president fa un resum de les conclusions extretes, i sense més assumptes per a tractar, el 

president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

 

 

 

La secretària general    Vist i plau 

                                                                El president 

 



 

  

 


